
 

 

Protokół Nr VII/19 

z sesji Rady Miejskiej w Świętochłowicach  

odbytej w dniu 28 stycznia 2019 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Świętochłowicach. 

 

Pkt 1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności oraz przyjęcie protokołów z obrad  

II sesji Rady Miejskiej z dnia 30 listopada 2018 r., IV sesji Rady Miejskiej z dnia 

14 grudnia 2018 r., V sesji Rady Miejskiej z dnia 31 grudnia 2018 r. oraz VI sesji Rady 

Miejskiej z dnia 10 stycznia 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak o godz.1200 dokonał otwarcia 

VII sesji Rady Miejskiej w Świętochłowicach, zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy 

o samorządzie gminnym i stwierdził, zgodnie z listą obecności, że w posiedzeniu uczestniczy 

17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 radnych, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Prowadzący obrady przywitał Prezydenta Miasta, Zastępców Prezydenta Miasta, radnych, 

zaproszonych gości oraz mieszkańców miasta, a także radną Sejmiku Województwa 

Śląskiego - Panią Urszulę Koszutską. 

 

Na salę obrad weszła radna Urszula Owoc – Kania oraz radna Bożena Wojciechowska – 

Zbylut, tym samym liczba obradujących radnych wzrosła do 19. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik  nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego stanowi załącznik  nr 2 do protokołu. 

 

Przystąpiono do przyjęcia protokołu z obrad II sesji Rady Miejskiej z dnia 30 listopada 

2018 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu przystąpiono do głosowania:  

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 2019-01-28 12:06:00 

LICZBA UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 16 

LICZBA OBECNYCH 18 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1 

    GŁOSY NIEODDANE 1 



 

 

 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 
UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ GŁOS 

1 Bawej Marcin ZA 

2 Beger Agnieszka ZA 

3 Garbaciok Jadwiga NIE ODDAŁ GŁOSU 

4 Grudniok Tomasz NIEOBECNY 

5 Jankowiak Adam ZA 

6 Kamiński Jacek ZA 

7 Karcz Bartosz WSTRZYMAŁ SIĘ 

8 Kostempski Dawid ZA 

9 Król Gerda ZA 

10 Kubas Mariusz NIEOBECNY 

11 Kurek Henryk ZA 

12 Malcherek Dawid ZA 

13 Nowak Zbigniew ZA 

14 Owoc-Kania Urszula ZA 

15 Pawłowski Artur ZA 

16 Pogoda Zofia ZA 

17 Respondek Łukasz ZA 

18 Wichura Dorota ZA 

19 Wojciechowska-Zbylut Bożena NIEOBECNY 

20 Łataś Rafał ZA 

21 Świerk Rafał ZA 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak stwierdził przyjęcie protokołu z obrad 

II sesji Rady Miejskiej z dnia 30 listopada 2018 r. 

 

Przystąpiono do przyjęcia protokołu z obrad IV sesji Rady Miejskiej z dnia 

14 grudnia 2018 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu przystąpiono do głosowania:  

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 2019-01-28 12:07:00 

LICZBA UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 18 

LICZBA OBECNYCH 19 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 
UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ GŁOS 

1 Bawej Marcin ZA 

2 Beger Agnieszka ZA 

3 Garbaciok Jadwiga ZA 

4 Grudniok Tomasz NIEOBECNY 

5 Jankowiak Adam ZA 

6 Kamiński Jacek ZA 

7 Karcz Bartosz WSTRZYMAŁ SIĘ 

8 Kostempski Dawid ZA 

9 Król Gerda ZA 



 

 

 

10 Kubas Mariusz NIEOBECNY 

11 Kurek Henryk ZA 

12 Malcherek Dawid ZA 

13 Nowak Zbigniew ZA 

14 Owoc-Kania Urszula ZA 

15 Pawłowski Artur ZA 

16 Pogoda Zofia ZA 

17 Respondek Łukasz ZA 

18 Wichura Dorota ZA 

19 Wojciechowska-Zbylut Bożena ZA 

20 Łataś Rafał ZA 

21 Świerk Rafał ZA 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak stwierdził przyjęcie protokołu z obrad   

IV sesji Rady Miejskiej z dnia 14 grudnia 2018 r. 

 

Przystąpiono do przyjęcia protokołu z obrad V sesji Rady Miejskiej z dnia 31 grudnia 

2018 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu przystąpiono do głosowania:  

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 2019-01-28 12:07:00 

LICZBA UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 18 

LICZBA OBECNYCH 19 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 1 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 
UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ GŁOS 

1 Bawej Marcin ZA 

2 Beger Agnieszka ZA 

3 Garbaciok Jadwiga ZA 

4 Grudniok Tomasz NIEOBECNY 

5 Jankowiak Adam ZA 

6 Kamiński Jacek ZA 

7 Karcz Bartosz WSTRZYMAŁ SIĘ 

8 Kostempski Dawid ZA 

9 Król Gerda ZA 

10 Kubas Mariusz NIEOBECNY 

11 Kurek Henryk ZA 

12 Malcherek Dawid ZA 

13 Nowak Zbigniew ZA 

14 Owoc-Kania Urszula ZA 

15 Pawłowski Artur ZA 

16 Pogoda Zofia ZA 

17 Respondek Łukasz ZA 

18 Wichura Dorota ZA 

19 Wojciechowska-Zbylut Bożena ZA 

20 Łataś Rafał ZA 

21 Świerk Rafał ZA 



 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak stwierdził przyjęcie protokołu z obrad   

V sesji Rady Miejskiej z dnia 31 grudnia 2018 r. 

 

Przystąpiono do przyjęcia protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej z dnia 10 stycznia 

2019 r. 

Wobec braku uwag do protokołu przystąpiono do głosowania:  

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 2019-01-28 12:08:00 

LICZBA UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 19 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 
UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ GŁOS 

1 Bawej Marcin ZA 

2 Beger Agnieszka ZA 

3 Garbaciok Jadwiga ZA 

4 Grudniok Tomasz NIEOBECNY 

5 Jankowiak Adam ZA 

6 Kamiński Jacek ZA 

7 Karcz Bartosz ZA 

8 Kostempski Dawid ZA 

9 Król Gerda ZA 

10 Kubas Mariusz NIEOBECNY 

11 Kurek Henryk ZA 

12 Malcherek Dawid ZA 

13 Nowak Zbigniew ZA 

14 Owoc-Kania Urszula ZA 

15 Pawłowski Artur ZA 

16 Pogoda Zofia ZA 

17 Respondek Łukasz ZA 

18 Wichura Dorota ZA 

19 Wojciechowska-Zbylut Bożena ZA 

20 Łataś Rafał ZA 

21 Świerk Rafał ZA 

 

Prowadzący obrady stwierdził przyjęcie protokołu z obrad VI sesji Rady Miejskiej z dnia 

10 stycznia 2018 r. 

 

 

Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad 



 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak odczytał porządek obrad VII sesji, 

stanowiący załącznik nr 3 do protokołu, a następnie zwrócił się z zapytaniem o 

ewentualne wnioski lub uwagi do przedstawionego porządku. 

Wobec braku uwag, prowadzący obrady uznał ten punkt porządku obrad za zamknięty, 

równocześnie punkty 1 i 2 za zrealizowane. 

 

 

Pkt 3. 

Sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym  

 tj. od dnia 7 grudnia 2018 r. do dnia 18 stycznia 2019 r. 

 

Prezydent Miasta p. Daniel Beger przedstawił prezentację multimedialną. 

 

Sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym  

 tj. od dnia 7 grudnia 2018 r. do dnia 18 stycznia 2019 r. stanowi załącznik nr 4  

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak zwrócił się do radnych o zgłaszanie 

ewentualnych zapytań do przedstawionego sprawozdania.  

 

W pkt 3 głos zabrali: 

 

Radna Urszula Owoc – Kania 

Prezydent Miasta p. Daniel Beger  

Radny Dawid Kostempski  

II Zastępca Prezydenta Miasta p. Sławomir Pośpiech  

Radny Henryk Kurek  

Radny Łukasz Respondek  

Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Zbigniew Nowak 

 Nagranie video  

 

 

Pkt 4. 

Raport o stanie środowiska w województwie śląskim w 2017 roku. 

 

https://youtu.be/FwPeAhDi2RQ


 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak poinformował, że Wojewódzki 

Inspektorat Ochrony Środowiska w Katowicach przekazał Radzie Miejskiej publikację 

o stanie środowiska w województwie śląskim w 2017 roku.   W dniu  27.11.2018 r. wszyscy 

radni otrzymali do skrytek informację o możliwości wypożyczenia opracowania, które było 

dostępne w Kancelarii Rady Miejskiej. Ponadto, ze względu na objętość dokumentu, podano 

radnym adres strony internetowej, gdzie opublikowano przedmiotową informację. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak zwrócił się z zapytaniem czy ktoś 

chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

 

Nikt nie wniósł uwag do niniejszego opracowania.  

 

Prowadzący obrady stwierdził, że Rada Miejska przyjęła do wiadomości informację 

na temat „Stanu środowiska w województwie śląskim w 2017 roku” i uznał ten punkt 

porządku obrad za zamknięty. 

 

 

Pkt 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych działających na terenie Miasta Świętochłowice. 

 

I Zastępca Prezydenta Miasta p. Sonia Kwaśny przedstawiła projekt uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały: 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 2019-01-28 12:43:00 

  
LICZBA UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 19 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 
UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ GŁOS 

1 Bawej Marcin ZA 

2 Beger Agnieszka ZA 

3 Garbaciok Jadwiga ZA 

4 Grudniok Tomasz NIEOBECNY 

5 Jankowiak Adam ZA 

6 Kamiński Jacek ZA 



 

 

 

7 Karcz Bartosz ZA 

8 Kostempski Dawid ZA 

9 Król Gerda ZA 

10 Kubas Mariusz NIEOBECNY 

11 Kurek Henryk ZA 

12 Malcherek Dawid ZA 

13 Nowak Zbigniew ZA 

14 Owoc-Kania Urszula ZA 

15 Pawłowski Artur ZA 

16 Pogoda Zofia ZA 

17 Respondek Łukasz ZA 

18 Wichura Dorota ZA 

19 Wojciechowska-Zbylut Bożena ZA 

20 Łataś Rafał ZA 

21 Świerk Rafał ZA 

 

Rada Miejska (19 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

działających na terenie Miasta Świętochłowice. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak stwierdził podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer VII/32/19 i stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pkt 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej 

w Świętochłowicach na 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak przedstawił projekt uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały: 

TYP GŁOSOWANIA Jawne DATA GŁOSOWANIA 2019-01-28 12:45:00 

LICZBA UPRAWNIONYCH 21 GŁOSY ZA 19 

LICZBA OBECNYCH 19 GŁOSY PRZECIW 0 

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0 

    GŁOSY NIEODDANE 0 

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE 
UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA 

LP NAZWISKO I IMIĘ GŁOS 

1 Bawej Marcin ZA 



 

 

 

2 Beger Agnieszka ZA 

3 Garbaciok Jadwiga ZA 

4 Grudniok Tomasz NIEOBECNY 

5 Jankowiak Adam ZA 

6 Kamiński Jacek ZA 

7 Karcz Bartosz ZA 

8 Kostempski Dawid ZA 

9 Król Gerda ZA 

10 Kubas Mariusz NIEOBECNY 

11 Kurek Henryk ZA 

12 Malcherek Dawid ZA 

13 Nowak Zbigniew ZA 

14 Owoc-Kania Urszula ZA 

15 Pawłowski Artur ZA 

16 Pogoda Zofia ZA 

17 Respondek Łukasz ZA 

18 Wichura Dorota ZA 

19 Wojciechowska-Zbylut Bożena ZA 

20 Łataś Rafał ZA 

21 Świerk Rafał ZA 

 

Rada Miejska (19 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących się”) 

podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej 

w Świętochłowicach na 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak stwierdził podjęcie uchwały. 

 

Uchwale nadano numer VII/33/19 i stanowi ona załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pkt 7. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz wolne wnioski zgłoszone przez radnych 

Rady Miejskiej w Świętochłowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że zgodnie z paragrafem 29 Statutu Miasta 

odpowiedzi na wnioski zapytania i interpelacje złożone na poprzedniej sesji zostały udzielone 

wszystkim radnym na piśmie. Ponadto zgodnie z art. 24 ust. 7 ustawy o samorządzie 

gminnym odpowiedzi są publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej.  

 

Zbiór odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz wolne wnioski radnych stanowi załącznik 

nr 7 do niniejszego protokołu. 

 



 

 

 

 

Pkt 8. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Wiceprzewodnicząca Gerda Król - złożyła interpelację w sprawie zaniepokojenia 

mieszkańców wobec dochodzących pogłosek na temat rzekomej planowanej likwidacji linii 

autobusowej nr 231, obsługującej osiedle Ustronie, centrum miasta, ul. Szpitalną w kierunku 

miasta Chorzów, aż do ul. Gwareckiej. Radna podkreśliła, że jest to jedyny środek 

komunikacyjny w dzielnicy Ustronie, na który mieszkańcy tej dzielnicy czekali 65 lat i który 

znacznie poprawił ich komfort życia (zwłaszcza osób starszych).  

 

I Zastępca Prezydenta Miasta p. Sonia Kwaśny zapewniła, że ze strony gminy nie ma 

planów likwidacji  

Radna Zofia Pogoda – złożyła: 

1. interpelację w sprawie „nieczynnej” od wielu miesięcy lampy przy ul. Katowickiej 

(nr działki 3318/157). 

Pełna treść wystąpienia radnej RM wraz z mapką sytuacyjną - w załączeniu. 

2. zapytanie w sprawie przyczyny podwyższenia (od dnia 1 marca 2019 r.) odpłatności 

za zajęcia aerobiku dla seniorów w Ośrodku Sportu i Rekreacji „Skałka” (z 3 zł do 4 zł 

na godzinę).  

Radna nadmieniła, że w miastach ościennych takie formy aktywności dla seniorów są 

darmowe. 

Pełna treść wystąpienia  radnej  RM -  w załączeniu. 

 

Radny Łukasz Respondek - złożył 1 interpelację w sprawie potrzeby doposażenia strefy 

aktywności przy ul. Wiśniowej w ogrodzoną piaskownicę oraz urządzenia dla starszych 

dzieci. 

  Pełna treść wystąpienia radnego RM - w załączeniu. 

   

Radny Dawid Kostempski – złożył  zapytanie w sprawie składu nowo powołanej Rady 

Nadzorczej ZOZ w Świętochłowicach. Radny prosi o odczytanie tego składu na kolejnej sesji 

Rady Miejskiej. Radny podkreślił zaniepokojenie mieszkańców związane z przyjęciem 

rezygnacji z pełnienia funkcji Prezesa ZOZ– Pana Dariusza Skłodowskiego, dobrego 

fachowca zarządzającego od wielu lat tą jednostką.  

Radnego interesuje: 



 

 

 

1. „Kto w chwili obecnej zarządza szpitalem? 

2. Jaka w tej chwili jest sytuacja szpitala? 

3. Jakie działania są podjęte przez ostatnie dwa miesiące? 

4. Czy planowana jest likwidacja któregoś z oddziałów naszego szpitala w najbliższym     

 czasie?” 

 

      Radna  Dorota Wichura – złożyła 2 zapytania: 

1. „Czy są już podejmowane plany zagospodarowania budynku po byłej siedzibie 

Towarzystwa Pomocy im. św. Brata Alberta w Lipinach oraz ratusza 

chropaczowskiego?”  

Radna poinformowała o sygnałach dochodzących od osób mieszkających w pobliżu 

na temat wieczornych dewastacji obiektów. 

 

2. „Czy są plany otwarcia oddziału dla 2,5 – latków w przedszkolu? Był taki oddział 

 w Przedszkolu Nr 13. Czy będzie on od września?”  

 

Radna  Jadwiga Garbaciok- złożyła 1 zapytanie – „czy wstępna koncepcja przeniesienia 

biblioteki miejskiej do budynku będącego dawną siedzibą ratusza, powstanie świetlicy 

socjoterapeutycznej, klubu seniora  - czy będzie realizowane w przyszłości? 

 

Radny Dawid Malcherek - złożył 1 interpelację w sprawie potrzeby zastosowania 

specjalnego, dodatkowego oświetlenia przy przejściach dla pieszych celem poprawy 

bezpieczeństwa mieszkańców. 

Radnego interesuje czy w naszym mieście planowane jest takie dodatkowe oświetlenie 

przejść dla pieszych? Jeżeli tak, to kiedy? Jeżeli nie – to jaka jest tego przyczyna? 

Pełna treść wystąpienia  radnego  RM  -  w załączeniu. 

 

Radna Bożena Wojciechowska – Zbylut – podkreśliła, że część działaczy sportowych 

prowadzących kluby i organizujących zajęcia sportowe dla młodzieży spodziewała się,  

że stawki za wynajem sal gimnastycznych zaproponowane przez Miejski Zarząd Oświaty 

z datą wsteczną od 1 września 2018 r. będą niższe, tymczasem stawki wzrosły 

do 40 zł na godzinę plus VAT, co spotkało się z negatywnym odbiorem. Radna dodała,  

że miało to miejsce jeszcze przed wyborami.  

 

Ponadto w pkt 8 - Interpelacje i zapytania radnych głos zabrali: 



 

 

 

 

I Zastępca Prezydenta Miasta p. Sonia Kwaśny 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Nowak 

 

Zbiór interpelacji i zapytań radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Pkt 9. 

Wolne wnioski, informacje oraz oświadczenia. 

 

Radny Łukasz Respondek - w imieniu księdza proboszcza Parafii ewangelicko – 

augsburskiej - Marcina Brzóski zaprosił wszystkich w dniu 24 lutego b.r. na nabożeństwo 

pożegnalne, związane z wygraniem konkursu na proboszcza parafii luterańskiej w Cieszynie 

(największej takiej parafii w Polsce).  

Radny podkreślił, że ksiądz proboszcz Marcin Brzóska jest osobą bardzo zaangażowaną 

w życie naszego miasta. Organizował wiele imprez oraz półkolonii dla dzieci. Teraz po 

12 latach posługi duszpasterskiej opuszcza Świętochłowice.  

 

 

Pkt 10. 

Zamknięcie sesji 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, o godz. 13.08 Przewodniczący Rady Miejskiej 

p. Zbigniew Nowak zakończył obrady VII sesji Rady Miejskiej w Świętochłowicach. 

 

 

Protokołowała: 

 

Danuta Goik  

 


